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Mnohými pro hluk a škody zatracovaná, jinými chválená jako fenomén a základ 
dobrého obchodu. Na fotografii je frekventovaná státní silnice první třídy č. 22 
procházející Češnovicemi. Mnozí občané se cítí být frekventovaným provozem 
ohroženi. Naopak díky němu zde prosperují dva hostince, penzión, stánek 
rychlého občerstvení, čerpací stanice pohonných hmot a několik živností. Při 
silnici jsou na domech, v zahradách, ale též v polích obrovské plakátovací 
poutače s reklamou. V současné době se na západním okraji obce při silnici 
budují dva nové autobazary. 
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INFORMACE OBECNÍHO ÚŘADU 
Informace z jednání obecního zastupitelstva 

Zasedání ze dne 7.7.2004 
Byla schválena pojistná smlouva obecního majetku 

pro rok 2004 s pojišťovnou Kooperativa. Pro příští rok bude 
uspořádáno výběrové řízení na nové pojištění. 

Zastupitelstvo schválilo finanční příspěvek na 
konání oslavy 100. výročí odhalení pomníku Jakuba Kubaty 
ve Zbudově ve výši 5000,- Kč. Dále bude obec také částečně 
zajišťovat dopravu. 

Bylo projednáno zajištění zabezpečení budovy 
obecního úřadu v Pištíně. Starostka zjistí možnosti napojení 
na stávající zabezpečení firmy pana Havla. 

Starostka Jana Božovská byla pověřena projednat 
s panem Zajíčkem, zda bude i nadále zabezpečovat svoz dětí 
do MŠ Čejkovice. V případě neúspěšného jednání svolá 
starostka rodiče k projednání problému. 

Starostka a pan Frček informovali o opravě mostu 
v Češňovicích. Oprava by měla být zahájena v červenci 
tohoto roku a dokončena do konce roku. Po dobu opravy 
bude most průjezdný jednosměrně a pro druhý směr bude 
vybudována cesta přes náves. 
 
Zasedání ze dne 4.8.2004 

Zastupitelstvo schválilo žádost pana Petra Diviše 
z Češnovic o užívání obecního pozemku před nemovitostí 
č.p. 85 pro skladování stavebního materiálu. Užívání bylo 
povoleno do 25.7.2005, po tomto termínu bude pozemek 
uveden  do původního stavu. 

Zastupitelstvo obce schválilo změnu územního 
plánu Češnovic č.1. 

Organizace Diakonie Církve bratrské podala žádost 
o příspěvek na letní tábor pro postižené děti. Zastupitelstvo 
žádost schválilo s příspěvkem ve výši 3 000,- Kč. 

Bylo odsouhlaseno zhotovení zabezpečovacího 
zařízení kanceláří obecního úřadu od firmy Bemos. 

Byl schválen nákup nových odpadkových košů. 
Pan Seček upozornil na osazení dopravních značek – 

starostka obce již projednala osazení značek s cestmistrem a 
nyní provede kontrolu splnění úkolu. 

Byla schválena žádost pana Sedláka o pronájem 
tělocvičny v termínu 7.8. – 11.8.2004. Pronájem byl stanoven 
na 1000,– Kč. 

Zastupitelstvo schválilo návrh zažádat na biskupství 
ohledně odkupu budovy fary v Pištíně. Hlavní ukazatel při 
rozhodování bude cena této nemovitosti. 

Pan Podpěra podal žádost o vybudování komunikace 
v Češnovicích. Tato stavba zatím nebude realizována a žádost 
bude opět projednána po kolaudaci rodinného domu pan 
Podpěry. 
 
Zasedání ze dne 1.9.2004 

Starostka seznámila zastupitelstvo s cenovým 
rozpočtem opravy komunikace u Jankovských v Pištíně. 
Zatím předběžná cena stavby bude podle informací 
projektanta vyšší o 100% než předpokládal původní rozpočet. 

Zastupitelstvo schválilo zapůjčení obecní automobil 
a poskytnutí nafty pro svoz dětí do mateřské školy 
v Čejkovicích. 

Smlouva na pozáruční servis zabezpečovacího 
zařízení na obecním úřadě s firmou Bemos nebyla schválena.  

Zastupitelstvo projednalo možnost koupě fary 
v Pištíně. Znalecký posudek byl vypracován ve výši 
882 390,- Kč. Byla stanovena minimální cena, za kterou je 
zastupitelstvo ochotno nemovitost zakoupit. 

Byl schválen příspěvek na činnost SDH Češnovice 
ve výši 7 000,- Kč. 

Byl projednán nástup nového lékaře na zdravotní 
středisko v Pištíně. Zatím není náhrada za doktora Šturmu. 
Starostka projedná možnost nástupu s MUDr. Markovem, 
MUDr. Wrobelem a MUDr. Kelnárovou. 
 
Zasedání ze dne 23.9.2004 

Ve výběrovém řízení na plynofikaci objektů 
vlastněných obcí bylo rozhodnuto akceptovat nabídku firmy 
pana Váchy z Úsilného. 

Pro rekonstrukci ulice u Jankovských bylo 
rozhodnuto vybrat firmu Swietelsky České Budějovice 
s cenovou nabídku na zadanou zakázku 1 508 618,– Kč 
(nejlevnější nabídka). 

Byla schválena žádost Českého svazu chovatelů 
poštovních holubů o pronájem místnosti v přízemí budovy 
obecního úřadu po dobu šesti měsíců. 
 
Zasedání ze dne 3.11.2004 

Byla projednána cena vody na rok 2005. Zástupci 1. 
JVS navrhli zvýšení pohyblivé složky ceny vody o 0,66 Kč / 
m3. Zastupitelstvo odsouhlasilo zvýšení ceny o 0,45 Kč / m3 
s platností od 1.1.2005. 

Společnost A.S.A předložila návrh úpravy ceny za 
svoz komunálního odpadu. Zastupitelstvo se usneslo 
souhlasit s maximálním zvýšením ceny o 3 %, jinak bude 
vypsáno nové výběrové řízení. 

Zástupci firmy Dirninger potrubí a montáže s.r.o., 
zajišťující vzduchotechniku, výstavbu nádrží, svářecí 
techniky, seznámili zastupitele s investičním záměrem 
výstavby výrobní haly v Pištíně, v části, která je v územním 
plánu určena jako průmyslová zóna (za firmou Praktic). 
Zastupitelstvo s investičním záměrem souhlasí. 

Bylo projednáno obsazení funkce správce 
kanalizace. Jelikož kvalifikační předpoklady k výkonu této 
funkce má starostka obce, zavázala se starostka vykonávat 
pro obec funkci správce kanalizace zdarma po dobu 
působnosti ve funkci starostky. Zastupitelstvo obce nebude 
po starostce požadovat jakoukoliv kompenzaci za případné 
havárie nebo pokuty. 

Bylo schváleno uspořádání ankety na zjištění 
připomínek občanů k  životu v obci. 

Pan Podpěra podal žádost o příspěvek ve výši 
30000,- Kč na vybudování komunikace. Vzhledem k tomu, 
že uvažovaná investice není v rozpočtu obce pro rok 2004, 
zastupitelstvo doporučuje projednat příspěvek v příštím roce. 

Bylo projednáno řešení opravy motoru hasičská 
stříkačky SDH Pištín v předpokládané ceně cca 30 000,– Kč. 
Motor zatím opravován nebude, bude zjištěna možnost 
výměny za jiný. 

Zastupitelstvo projednalo a schválilo změny 
rozpočtu, které byly uvedeny do přílohy č.1 zápisu z jednání. 

Byly schváleny odměny zastupitelů za rok 2004 ve 
výši 2000,– Kč při 100 % účasti na jednáních. 
 
Zasedání ze dne 8.12.2004 

Společnost A.S.A předložila návrh na zvýšení ceny 
za odvoz odpadů pro rok 2005 o 28 % oproti roku 2004. 
Zastupitelstvo navrhlo nárůst ceny za vývoz odpadů o 20 % 
včetně navýšení DPH (14% nárůst DPH a 6% navýšení 
ceny). 
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Zástupci mládeže z Pištína zažádali o možnost 
využívání tělocvičny a klubovny v budově obecního úřadu 
Pištín. Zastupitelstvo s žádostí souhlasilo pod podmínkou, že 
někdo z rodičů bude zodpovědný za úklid a pořádek. 
Byly stanoveny hodiny pro využití internetu pro veřejnost 
v Češnovicích, v místní knihovně: pátek: 13.00 – 22.00, 
sobota: 8.00 – 22.00, neděle: 8.00 – 20.00. 

Byla zamítnuta žádost dětského dechového 
orchestru Temelín o příspěvek na vystoupení v Rakousku. 

Byla zamítnuta žádost pana Zíky z Hlavatec o 
prodej části obecního pozemku č. 1845 v Zalužicích. 

Bylo ustanoveno složení inventurních komisí, které 
k 31.12.2004 provedou inventuru obecního majetku: 
zdravotní středisko – Frček, Čapková; hospoda Pištín – 

Havel, Pilný; požární zbrojnice Pištín - Ficl, Zajíček; budova 
OÚ  Pištín – Frček, Modrová; knihovna Pištín – Frček, 
Čapková; knihovna Češnovice – Kubaštová, Božovská; 
hospoda Češnovice – Kubaštová, Božovská; požární 
zbrojnice Češnovice – Božovská, Caletka. 

Rodina Kaňkova podala žádost o úpravu příjezdové 
cesty k domu č.p. 54 v Pištíně. Zastupitelstvo schválilo 
zpevnění komunikace štěrkem nebo recyklátem (pouze na 
obecním pozemku). 

Starostka seznámila zastupitele s výsledky ankety. 
Z 200 rozdaných anketních lístků se vrátilo 30 vyplněných. 
Výsledky ankety budou zveřejněny v obecním zpravodaji. 

 

 
 

Anketa na zjištění připomínek občanů 
V listopadu tohoto roku rozdal obecní úřad mezi naše občany 200 ks anketních lístků. Chtěli jsme touto formou zjistit 
problémy, potřeby a náměty občanů. Vyplněných anketních lístků se vrátilo 30. Děkujeme všem, kdo obětovali čas a lístky 
vyplnili. 
 
Otázka 1. Investice – nejčastější návrhy byly: 
a). Oprava cesty Pištín – Vojtěch 

Opravu cesty Pištín – Vojtěch bychom rádi co nejdříve 
realizovali, ale náklady budou velmi vysoké a přesahují 
možnosti našeho rozpočtu. Snažíme se na tuto investici 
sehnat dotaci a tím bychom nezatížili obec případnou 
půjčkou. 

b) Opravy a dobudování chodníků 
Chodníky v Pištíně a v Češnovicích budeme opravovat 
na jaře roku 2005 dobudování v ulici U Jankovských a 
v Češnovicích okolo hlavní silnice. 

c) Silniční obchvat Češnovic 
Bohužel vybudování obchvatu v Češnovicích můžeme 
ovlivnit jen velmi málo, ale na Státním fondu dopravní 
infrastruktury chceme v lednu nebo v únoru příštího 
roku jednat alespoň o možnosti zpomalení rychlosti 
průjezdu Češnovicemi ( např. retardéry apod.). 

d) Výstavba centrální čističky, nebo vybudování kanalizace 
Výstavba centrální čističky pro 180 lidí v Češnovicích a 
další pro 250 lidí v Pištíně je obrovská investice , která 
by se neobešla bez kompletní stavby nové kanalizace, 
odpojení všech septiků a placení stočného ne 70,- Kč na 
osobu, ale 20 – 30 Kč za 1m3 odebrané vody. 

 
Otázky 2. a 3. Informovanost: 
Na 25 lístcích je odpověď, že je informovanost dostačující. 2x 
byl uveden námět vydávat obecní zpravodaj častěji. Dále byl 
uveden názor dávat zprávy do schránek. Ovšem 
nejoriginálnější názor byl, že v hospodě se dozvíte vše. 

Informace o veškerých akcích, které se v obci konají většinou 
roznášíme formou letáků do schránek ve všech částech obce. 
Usnesení zastupitelstva jsou vyvěšována na úředních deskách 
vždy po konání jednání. Pevný termín pro schůze 
zastupitelstva je vždy první středu v měsíci, výjimečně, pokud 
je potřeba, je zastupitelstvo v jiný den. Jednání zastupitelstva 
je veřejné a přístupné komukoli. V nejbližší době budou 
všechny informace zveřejňovány na internetových stránkách 
obce: www.pistin.cz. 
 
Otázka 4. Kultura a sport: 
Jeden názor zněl, že v tak malé obci se nedá nic dělat, další 
byl, že kultury je zde až dost. Jedna podnětná připomínka 
byla uspořádat zájezd do zimního střediska a upravit kopec 
na sáňkování v Češnovicích. 
 
Otázka 5. Autobusové spojení: 
Občané postrádají četnější spoje hlavně v sobotu a v neděli. 
Pokusíme se tento problém řešit na dopravním odboru 
Krajského úřadu. 
 
Různé: 
Další připomínky byly k znečišťování veřejného prostranství 
při zemědělských pracích, což je nikdy nekončící problém. 
Pak několik problémů jednotlivých občanů, které se budeme 
v mezích možností snažit řešit. Dále náměty k naší práci, na 
které budeme brát zřetel. 
 
Děkujeme ještě jednou všem za zájem o dění v obci – OÚ. 
 

 

Upozornění pro občany – čištění chodníků 
 

• Za chodník se považuje cesta upravená pro pěší, schody, cesty v podobě schodů, jakož i pruh veřejné komunikace 
v šíři dva metry, přiléhající k nemovitosti a potřebný k bezpečné chůzi v místech, kde chodník není zřízen. 

• Čistit chodník je povinen vlastník přilehlé nemovitosti (i vlastník nezastavěného pozemku). V případě smluvního 
svěření čistění jiné osobě není zbaven odpovědnosti za náhradu škody, způsobené zanedbáním této povinnosti. 

• Čistěním chodníku se rozumí zametání s kropením, odstraňování bláta, odpadků a jiných nečistot, odklízení sněhu a 
posypávání náledí a to u chodníků širokých do dvou metrů v celé jejich šíři. 

• Hlavní čistění musí být před sedmou hodinou ranní, je-li to třeba, je nutné chodník očistit i několikrát za den. To platí 
zejména v zimním období, kdy musí být sníh odklizen nebo posypán, jakmile vzniklo nebezpečí úrazu chodců. 
Shrnutý sníh se ukládá na okraji vozovky k obrubníku. 

 



 

 4  

Finanční rozpočet obce na rok 2004 
Následující tabulka přibližuje upravený rozpočet hlavních položek příjmů a výdajů obce na rok 2004 a jejich plnění 
k 30.11.2004 v tisících Kč. 
 

Příjmy (tis. Kč)  Výdaje (tis. Kč) 
Rozpočtová kapitola Rozpočet Plnění  Rozpočtová kapitola Rozpočet Plnění 

Daňové příjmy 3714,0 3355,0  Lesní hospodářství 300,0 318,0 
Odovod za odnětí půdy 0,0 3,0  Pozemní komunikace 1800,0 81,0 
Poplatky za odpady 150,0 155,0  Silniční doprava 32,0 32,0 
Poplatek ze psů 7,0 7,0  Pitná voda - vodovod 3,0 1,0 
Poplatek za užívání veř. prostranství 1,0 19,0  Odvádění odpadních vod 30,0 13,0 
Poplatek z ubytování 10,0 14,0  Základní škola, školka 250,0 224,0 
Správní poplatky 5,0 8,0  Činnost knihovnická 52,0 24,0 
Dotace 49,0 108,0  Obecní kroniky 9,0 4,0 
Příjmy z lesa 330,0 218,0  Činnost církve 10,0 10,0 
Příjmy z vodovodu 40,0 26,0  Kultura, kulturní domy 590,0 538,0 
Stočné 35,0 36,0  Tělovýchova 143,0 105,0 
Zájmová činnost v kultuře 560,0 505,0  Ambulantní péče 61,0 29,0 
Bytové hospodářství 34,0 30,0  Bytové hospodářství 20,0 15,0 
Pohřebnictví 2,0 5,0  Věřejné osvětlení 110,0 128,0 
Komunální služby 82,0 70,0  Pohřebnictví 35,0 32,0 
Zastupitelstvo obce 60,0 63,0  Inženýrské sítě (plynofikace) 140,0 140,0 
Místní správa 83,0 91,0  Sběr a svoz odpadů 260,0 253,0 
Úroky 30,0 35,0  Údržba veř. prostranství, zeleně 240,0 189,0 
    Sociální dávky 6,0 6,0 
Celkem 5192,0 4748,0  Požární ochrana 37,0 32,0 
    Zastupitelské orgány 468,0 450,0 
    Místní správa 920,0 886,0 
    finanční operace 6,0 7,0 
    Pojistné majetku 68,0 68,0 
    Platba daně 366,0 366,0 
    Finanční vypořádání 0,0 21,0 
       
    Celkem 5956,0 3972,0 

 
 

 

POZVÁNKA 
 

Marta Kubaštová 

Obecní úřad zve srdečně všechny občany na 
 

Tříkrálový koncertTříkrálový koncertTříkrálový koncertTříkrálový koncert,    
 

který se koná v neděli 9.1.2005 od 14,30 hodin v kostele sv. Vavřince v Pištíně. 
 

Program:  Jan Jakub Ryba – Mše vánoční 
a další vánoční písně 

 
v podání Chrámového sboru Velešín. 

 
Vstup dobrovolný – výtěžek bude věnován na opravu kostela. 
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AKCE POŘÁDANÉ OBECNÍM ÚŘADEM 
 

Zájezd na Novohradsko 
Obec pořádala již tradiční výlet po našem 

vzdálenějším okolí. V sobotu 28. srpna jsme nasedli v Pištíně 
a v Češnovicích do autobusu a vyrazili jsme za krásami 
Novohradska. Autobus odjížděl z Pištína v 6 hodin. 
V Českých Budějovicích přistoupila naše osvědčená 
průvodkyně Mgr. Věra Pazderková a po asi půlhodině cesty 
jsme zastavili v Dobré Vodě u Nových Hradů na prohlídku 
poutního kostela Nanebevzetí Panny Marie. (Chrám byl 
postaven v letech 1708 – 1715 u pramene léčivé vody, který 
je před kostelem dodnes – na prvním obr.). Při zajímavém 
vyprávění 
správce kostela 
o historii tohoto 
místa jsme si 
prohlédli krásný 
interiér a venku 
se v příjemném 
ranním slunci 
podívali 
z vyhlídky před 
kostelem po 
kraji. 

Po příjezdu do Nových Hradů šli účastníci zájezdu 
na prohlídku místního hradu. (Hrad byl založen Vítkovci 

koncem 13. století na místě, kde 
pravděpodobně již dříve bývalo 
starší hradiště. Prvně je 
připomínán společně 
s podhradím roku 1279 jako 
strážní hrad na Vitorazské 
obchodní stezce. V roce 1620 byl 
hrad dobyt generálem 
Buquoyem. Poté byl využíván 
k ubytování úředníků lesní 
správy a sídlil v něm 
buquoyovský lesní úřad. Hrad je 
chráněn mohutným zděným 
příkopem a asi na třech 

čtvrtinách obvodu obklopen hradbami – druhý obr). Na 
hradu jsme si prohlédli krásný interiér. Na stěnách visely 
historické obrazy staveb, které vlastnili Buquoyové. Naše 
rodinka zatím seděla v zahradní hospůdce na náměstí, protože 
na hrad není bezbariérový přístup. Pak jsme se vydali pěšky 
do Terčina údolí, kde jsme se sešli s ostatními. Nás, ostatní, 
do Terezina údolí, které nechal vybudovat hrabě Jan 
Nepomuk Buquoy a nazval ho podle jména své manželky, 
zavezl autobus. Počasí nám přálo, došli jsme údolím – 
rozsáhlým anglickým parkem s množstvím vzácných stromů – 
k umělému vodopádu. Vodopád byl na řece Stropnici založen 
r. 1817. Cestou k němu jsme si také prohlédli lázně a 
zříceninu letohrádku. U vodopádu byla chvíle odpočinku. 
Všichni tak spokojeně užívali chvíle u vody, jen malý Pavlík 
Jiran měl velký smutek, protože při poskakování na 
kamenech u břehu potoka mu voda vzala vyšívaný 
kapesníček od maminky. 

Další zastávkou byla návštěva středověké tvrze 
Žumberk s expozicí malovaného nábytku. (První doložené 
zprávy o tvrzi pocházejí ze 13. století. Začátkem 17. století 
byla přestavěna do renesanční podoby a do jejího opevnění se 
šesti válcovými 
baštami, které se 
dochovalo jen 
z části, byla 
zahrnuta celá ves 
a poplužní dvůr – 
třetí obr.). 
Interiér jsem 
nenavštívila ze 
stejných důvodů 
jako hrad 
v Nových 
Hradech. Uvnitř je historická výstava malovaného nábytku a 
obrazů z minulosti tvrze. Ale i okolí tvrze stojí za prohlídku. 
Pod hradbami je na Svinenském potoku obnovený rybník, za 
ním je les – na procházku je to velmi hezké místo. 

Když prohlídka Žumberku skončila, nasedli jsme do 
autobusu a přes Trhové Sviny dojeli k Buškovu Hamru (byl 
založen v roce 1870 v sousedství kostního mlýnu, který 
vyráběl z kostí potaš pro skláře a mydláře. Od přelomu 18. 
a 19. století sloužil hlavně k výrobě hospodářského nářadí 
a později se zde vyráběly i kolíky k cirkusovým stanům. 
Původně byly výrobky zhotovovány z kujného surového 
železa, později se zde zpracovával odpadový železniční 
materiál. Hamr fungoval až do roku 1950 – viz poslední 

obr.). V malém 
údolí u lesa 
stojí chaloupka 
jako z pohádky 
a v ní můžete 
vidět výstavu 

lidového 
nábytku z 
Doudlebska s 

ukázkami 
keramiky a 

maleb na skle. Při prohlídce nám nejprve průvodce promítl 
film o tom, jak se dříve v hamru pracovalo, pak nám 
v kovárně ukázal stroje a nástroje, které kovář potřeboval 
k práci. Technická část hamru je plně funkční, je možné 
spatřit v chodu buchar, výheň s dmychadly, brus, vše 
poháněné vodními koly. Nakonec jsme si prohlédli i obytnou 
část hamru, kde je zachován původní nábytek, pec, udírna a 
na stěnách visí staré fotografie. 

Zájezd jsme zakončili v hostinci ve Strážkovicích při 
dobrém jídle, pití a veselých písních harmonikářského dua 
Novotný. Jejich vystoupení je vždy zlatým hřebem našich 
zájezdů a já doufám, že se na ně můžeme těšit také další 
roky. 
 
 

 
Dopis starostky 

Přeji všem občanům klidné prožití svátků vánočních do 
nového roku hodně zdraví, spokojenosti a štěstí. Děkuji všem 
zastupitelům a pracovníkům obce za jejich práci. Velmi si 
vážím pomoci občanům obcí, ať jsou to členové volebních 
komisí, kontrolních a revizních výborů, paní Houškové 

z Češnovic, která se stará o pomník padlých v Češnovicích, 
panu Zajíčkovi, který se stará o obecní auto, kronikářům 
panu Josefu Drázdovi a panu Janu Caletkovi, knihovnicím 
paní Kubaštové a paní Čapkové. 

Jana Božovská 

Jana Božovská 
Petr Kopal 
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Volby do krajského zastupitelstva a do senátu 
 Ve dnech 5. a 6. listopadu 2004 proběhly volby do zastupitelstev krajů, ve kterých občané volili své zástupce 
v regionálních samosprávách. Zároveň v jedné třetině senátních obvodů proběhlo první kolo voleb do horní komory českého 
parlamentu. V našem senátním obvodu se o vítězi a novém senátorovi rozhodlo až ve druhém kole konaném o týden později 
12. – 13. listopadu. Následující tabulky ukazují výsledky hlasování (zdroj: www.volby.cz). 

 

 

 
Setkání jihočeských starostek 

Ve dnech 30.9. – 2.10.2004 proběhlo v Češnovicích 
druhé setkání jihočeských starostek. Po loňském prvním 
ročníku konaném v Borových Ladách na Prachaticku se letos 
pořádání ujaly starostky z Českobudějovicka. Účastnice 
setkání byly ubytovány v motelu „U kapličky“, zde také 
probíhaly přednášky a besedy. Setkání se zúčastnilo 22 
starostek z celkového počtu 60 žen stojících v čele samospráv 
jihočeských měst a obcí. 

Připravený program třídenního setkání byl velmi 
rozmanitý. Během dne byly připraveny přednášky, besedy, 
exkurze a na večer byl zařazen kulturní program. Z přednášek 
zástupců České spořitelny i Československé obchodní banky 
se přítomné starostky dozvěděly o možnostech financování 
velkých investičních akcí, na které by nestačily obecní 
rozpočty. Velmi poutavá byla přednáška Petry Vitoušové 
z nadace „Bílý kruh bezpečí“, která pomáhá obětem a 
svědkům násilných trestných činů, i přednáška o zdravém 
životním stylu. Zajímavá byla prohlídka provozu jaderné 

elektrárny v Temelíně, kde byla řada účastnic setkání vůbec 
poprvé v životě. 

V kulturní části programu starostky navštívily 
Jihočeské divadlo, prohlédly si zámek Hluboká nad Vltavou i 
kostel Panny Marie na Lomci. 

Na setkání starostek zavítalo i několik významných 
hostů. Starostky se mohly zúčastnit besed se starostou 
Hluboké nad Vltavou a nyní i novým senátorem, Tomášem 
Jirsou, se spolupracovnicí exprezidenta Václav Havla, 
Alenou Brabcovou a v neposlední řadě s paní Eliškou 
Haškovou, která pracovala v diplomatických službách u pěti 
amerických prezidentů. 
V sobotu po obědě se starostky rozjely zpět do svých obcí a 
měst. Setkání mělo velmi kladný ohlas, což je dobrá vizitka i 
pro naší obec. Příští rok se jihočeské starostky setkají na 
Písecku. 
 

Jana Božovská, Radka Modrová 

Volby do krajského zastupitelstva 
(5.11. – 6.11.2004) 

Pištín Češnovice Celkem Okres Č. Bud. Jihočeský kraj 
abs. % abs. % abs. % abs. % abs. % 

 Počet osob v seznamu voličů 243  157  400  144 465  502 938  

 Počet voličů – účastníků voleb 63 25,93 47 29,94 110 25,70 50 273 34,80 153 151 30,45 

 Počet platných hlasů 62  44  106  49 421  149 088  

8 KDU – ČSL 10 16,13   10 9,43 4 330 8,76 14 279 9,588 

12 Zelení a otevřená společnost 2 3,23 1 2,27 3 2,83 1 694 3,43 4 802 3,22 

14 Unie svobody – Demokratická unie   3 6,82 3 2,83 549 1,11 1 332 0,89 

15 Republikání Miroslava Sládka       155 0,31 421 0,28 

19 Nezávislí   4 9,09 4 3,77 662 1,34 2 133 1,43 

26 Občanská demokratická strana 28 45,16 22 50,00 50 47,17 24 679 49,94 65 882 44,19 

27 Volba pro město       40 0,08 861 0,58 

33 Koruna Česká (monarch.strana)       66 0,13 307 0,21 

34 Pravý blok       194 0,39 428 0,29 

36 Česká strana sociálně demokratická 9 14,52 3 6,82 12 11,32 5 193 10,51 18 860 12,65 

39 Evropští demokraté 2 3,23   2 1,89 935 1,89 2 797 1,88 

41 SNK – sdružení nezávislých 3 4,84 7 15,91 10 9,43 2 746 5,56 7 525 5,05 

42 Strana za životní jistoty 1 1,16   1 0,94 225 0,46 974 0,65 

54 Komunistická strana Čech a Moravy 7 11,29 4 9,09 11 10,38 7 953 16,09 28 487 19,11 

Volby do senátu - obvod 10 Český Krumlov 
I. kolo (5.11. – 6.11.2004) 

Pištín Češnovice Celkem Celkem obvod 10 Pořadí 
abs. % abs. % abs. % abs. % abs. 

 Počet osob v seznamu voličů 243  157  400  110 393   

 Počet voličů – účastníků voleb 52 21,40 43 27,39 95 23,75 29 893 27,08  

 Počet platných hlasů 48  42  90  26 784   

1 Šimánek Miloslav - KSČM 5 10,42 3 7,14 8 8,89 4 952 18,49 2. 

3 Vachta Karel Mgr. - ČSSD 9 18,75 5 11,90 14 15,56 4 602 17,18 3. 

4 Vondrouš Jan Ing. - KDU-ČSL 7 14,58 2 4,76 9 10,00 3 655 13,65 4. 

5 Markovič Koloman - Nezávislí 1 2,08 2 4,76 3 3,33 690 2,58 5. 

6 Jirsa Tomáš Ing. - ODS 26 54,17 30 71,43 56 62,22 12 885 48,11 1. 

Volby do senátu - obvod 10 Český Krumlov 
II. kolo (5.11. – 6.11.2004) 

Pištín Češnovice Celkem Celkem obvod 10 Pořadí 
abs. % abs. % abs. % abs. % abs. 

 Počet osob v seznamu voličů 243  157  400  110 395   

 Počet voličů – účastníků voleb 27 11,11 25 15,92 52 13,00 19 397 17,57  

 Počet platných hlasů 27  25  52  19 326   

1 Šimánek Miloslav - KSČM 11 40,74 43 7,14 15 28,85 5 505 28,48 2. 

6 Jirsa Tomáš Ing. - ODS 16 59,25 21 71,43 37 71,15 13 821 71,52 1. 
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Z HISTORIE NAŠICH OBCÍ 
Z kroniky roku 1924 

Nové varhany 
Dne 24. dubna 1924 byla dokončena stavba nových 

varhan ve zdejším kostele, která s přestávkami trvala osm 
neděl. Dodání varhan bylo zadáno již v roce 1919 varhanáři 
z Protivína, panu Eduardu Hubenému a to o dvou manuálech 
a deseti rejstřících, pneumatické soustavy moderního 
provedení  a to vše za 10000,– Kč. Avšak vinou Státního 
památkového úřadu a vinou varhanáře se stavba varhan kvůli 
staré skříni varhan čtyři roky protáhla. Mezi tím se práce 
zdražily, takže později varhanář za smluvenou cenu nechtěl 
varhany stavěti. Poněvadž na staré varhany nemohlo se již 
hráti a projednávání s památkovým úřadem do nekonečna se 
vleklo, usnesli se zástupcové přifařených obcí, aby se, bez 
ohledu na památkový úřad, stavba znovu zadala. Bylo pak s 
týmž varhanářem vyjednáno, že za cenu 15000,– Kč postaví 
pneumatické varhany, ale pouze o jednom manuálu s deseti 
rejstříky. Dle dosavadního stavu nebude však provedení asi 
bezvadné. Varhany koupeny z výnosu sbírek na osadě (mimo 
Zliv). 
 
Parcelace velkostatku Suchá 

V důsledku zákona o provádění pozemkové reformy, 
byla koncem roku 1924 provedena parcelace i blízkého 
schwarzenberského dvora „Suchá“. Ke dvoru tomu náleželo 
celkem 225 hektarů půdy a z toho Státním pozemkovým 
úřadem bylo rozděleno žadatelům o půdu celkem 133 hektarů 
a ostatní, takzvaný „zbytkový statek“, to je budovy a 92 
hektarů půdy bylo přiděleno žadateli, panu Josefu Jírovcovi, 
dosud rolníkovi v Břehově čp. 11, toho času předsedovi 
okresní správní komise okresu Hlubockého, za cenu 

260000,– Kč. Pan Jírovec postoupil svou usedlost ve výměře 
60 korců neboli strychů (strych je 29 arů) jako příděl 
schwarzenberskému šafáři. Zemědělské půdy ze dvora Suchá 
dostalo se z Pištína šestnácti žadatelům a to od 38 arů až do 6 
hektarů, na parcelaci účastni byli dále drobní majitelé půdy a 
bezzemci z obcí: Břehova, Dehtář, Tupes, Němčic, Vlhlav, 
Chrášťan, Plástovic, Zbudova, Zlivi, Pašic a Češnovic, a to 
tím způsobem, že žadatelé z obcí bližších za pozemky jim 
přidělené ode dvora postoupili své pozemky žadatelům z obcí 

vzdálených. 
 
 
Na fotografii je 
pomník postavený 
na Suché panem 

Jírovcem 
k pozemkové 

reformě v roce 
1924, který má 
nápis: 

1918 
SVOBODA 
NÁRODA 

1924 
OSVOBOZENÍ 

PŮDY 
 
 

 
Volby do obecního úřadu v roce 1938 

V současné době probíhají velmi často volby, až 
dvakrát do roka, a proto si připomeňme průběh voleb a kdo 
byl zvolen do obecního úřadu v Pištíně téměř před 70 lety. 
Dne 15. května 1938 byla vyvěšena následující vyhláška: Na 
základě § 51 obecního řádu volebního uvádí se ve 
všeobecnou známost, že byli již dle ustanovení § 27 téhož 

řádu volebního prohlášeni zvolenými za členy obecního 
zastupitelstva v Pištíně, pokud se týče za náhradníky 
následující kandidáti a že následkem toho volba ustanovená 
na den 29. května 1938 odpadá, poněvadž na předložených 
platných kandidátních listinách bylo navrženo dohromady jen 
tolik kandidátů, kolik členů zastupitelstva mělo se voliti. 

A. Členové zastupitelstva: 
1. Liška Jan rolník Pištín č.19 republikánská strana 
2. Dvořák Vojtěch rolník Pištín č.35 republikánská strana 
3. Hajný Josef truhlář Pištín č.71 republikánská strana 
4. Jordán Josef rolník Pištín č.23 republikánská strana 
5. Brůha Frant. kovář Pištín č.28 republikánská strana 
6. Rypl Jan rolník Pištín č.10 republikánská strana 
7. Kastl Frant. truhlář Pištín č.29 sociální demokracie 
8. Klomfar Josef dělník Pištín č.51 sociální demokracie 
9. Hála Šimon dělník Pištín č.27 sociální demokracie 

10. Špavirt Jan železničář Pištín č.70 národní socialisté 
11. Jungwirth Aug. št.rotm.v.v. Pištín č.60 národní socialisté 
12. Václavík Leop. cestář Pištín č.92 národní socialisté 

B. Náhradníci: 
1. Pešek Frant. domkář Pištín č.63 republikánská strana 
2. Brabec Václav roln. syn Pištín č. 6 republikánská strana 
3. Mazanec Václav domkář Pištín č.76 sociální demokracie 
4. Ambrož Václav dělník Pištín č.32 sociální demokracie 
5. Pošusta Frant. sklenář Pištín č.86 národní socialisté 
6. Hendrich Jan truhlář Pištín č.75 národní socialista 

 
Námitky proti této volbě lze podati písemně u 

obecního úřadu v Pištíně ve lhůtě do 8 dnů, počínající dnem 
po vyvěšení této vyhlášky. Námitky musí podepsati aspoň týž 
počet voličů, jehož je třeba podle ustanovení § 20, odst.2, 

věta první o.ř.v. k platnému podpisu kandidátní listiny. 
Nedostatečný počet podpisů může být doplněn do dalších 
osmi dnů. Pod vyhláškou podepsán starosta obce Jan Liška 
čp. 19. 
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Z těchto voleb vítězně vyšel jako starosta pan 
Vojtěch Dvořák, rolník č.35 (byl zvolen jedenácti hlasy členů 
zastupitelstva, jak je uvedeno v kronice obce). Podle 
tehdejších předpisů musel být starosta odsouhlasen zemským 
úřadem v Praze. Toto bylo provedeno výnosem č. 91/11 ze 
dne 29. října 1938, kde je následující odůvodnění adresované 
panu Vojtěchu Dvořákovi, starostovi obce: Podle ustanovení 
§ 63 zákona ze dne 12. července 1933, č. 122 Sb. z. a n., 
potvrzuji Vaši volbu starostou obce. Očekávám, že budete 
svědomitě a nestranně plniti povinnosti svého úřadu, starati 
se ze všech sil o blaho a rozkvět obce, a že podle slibu, jejž 
jste složil při ustavení obecního zastupitelstva, zůstanete vždy 
věren Československé republice a budete jejích zákonů 
poslušen. Podepsán zemský president (podpis nečitelný). 
V březnu 1939 začala okupace naší republiky a starosta 
Vojtěch Dvořák odmítl dále v obci starostovat, protože to 

znamenalo velké riziko a špatnou práci s úřady, lidmi, 
kriminální policií apod. To se doneslo na komisařství do 
Českých Budějovic a odtud ihned následoval příkaz č.j. 
19619/39 Ša ze dne 17. března 1939, adresovaný starostovi, 
panu Vojtěchu Dvořákovi, ve kterém se píše: Došla sem 
stížnost, že se zdráháte převzíti úřad starosty obce, ačkoliv 
jste byl ve funkci té potvrzen výnosem zemského úřadu v 
Praze ze dne 29. října 1938 č.911/11 a i 38 - odd. 1, 
doručeným Vám začátkem listopadu 1938. Vybízím Vás 
proto, abyste se bezodkladně ujal vedení obce jako starosta a 
podal sem do 8 dnů zprávu, že jste příkazu vyhověl. 
Podepsán komisařský krajský rada Dr. Jarolím. 
 

Josef Drázda 
 

 
Z historie myslivosti v Češnovicích 

Území katastru naší obce bývalo bohaté na zvěř, 
ptactvo a ryby již v pravěku a tak sem jistě přicházeli lovci z 
malých vesnic po nichž máme pozůstatky okolo potoka v 
Bysinách, nalezly se však i pazourkové čepelky z doby 
kamenné. Zvěř se zde zdržovala ráda a bývalo ji hojně. Když 
byla ve 13. století založena zemědělská osada Češnovice, 
jistě byla strava prvních kolonistů bohatě doplňována 
ulovenou zvěří i rybami. Je to však příliš staré období a tak je 
pro jakékoliv údaje málo konkrétní.  

Sdílnější jsou údaje z doby až po roce 1661, kdy 
hlubocké panství koupili Schwarzenbergové, kteří prosluli 
nejen převratnými novotami v zemědělství a lesnictví, ale 
také v chovu a lovu zvěře. Krátce po získání zdejších držav, 
kníže Schwarzenberg vyměnil s farářem pištínským sousední 
Picinu, za pozemky na Blatech. Picina pak byla uváděna v 
pozemkových knihách jako háj bohatý na zvěř a tak není 
divu, že zde byla v roce 1784 postavena myslivna a nedaleko 
hájenka. Od té doby zde byly systematicky sázeny stromy a 
chována zvěř. Proslulá byla bažantnice, jejímž základem bylo 
asi 60-ti kusové chovné hejno bažantích slepic. Picina byla 
proslulá i bohatství, tetřívků, divokých holubů a další zvěře. 
Není divu, že zde byly přádány okázalé hony, avšak převážně 
na bažanty a na divoké kachny, hlavně pro významné hosty 
na zámku. Srnčí, zajíce a koroptve zajišťovaly sousední 
katastry, tedy i češnovický. Prostý lid lovit tuto zvěř nesměl, 
na to bývaly poměrně přísné tresty. Samozřejmě že při 
polních pracích si poddaní dokázali pro sebe ulovit, nebo do 
ok odchytit drobnou zvěř, neboť pro nejchudší to bývala 
někdy existenční nutnost. Ovšem panští myslivci, drábové a 
poklasní byly velmi bdělí a tak ti přistižení muži samozřejmě, 
ne ženy, byli trestáni, při opakovaném drobném pytláctví asi 
tak, že byli odvedeni na Hlubokou a tam pobyli nějaký čas v 
žaláři. V panském vězení většinou dostali těžkou nakládačku 
na záda a hýždě, že nemohli pak několik dnů ani chodit. Je 
doloženo přivázání na lavici, soudce vyřkl kolik a dráb nebo 
stráž z šatlavy bili tak, že málokdo vydržel, aby bolestí 
neomdlel. To se všeobecně vědělo a téměř nikdo se neodvážil 
pytlačit zvěř větší, obzvláště srnčí. Ale byli i takoví. V 
příběhu Dědova vina, který se odehrál okolo roku 1850 
vyprávěl v roce 1904 mistru Karlu Klostermannovi jeden 
tehdejší již starý obyvatel Češnovic, který v mládí hodně 
pytlačil, jak dopadli pytláci většího kalibru, po kterých panští 
pásli a dlouho je nemohli přistihnout při pychu. U nich bylo 
předem jisté že půjdou na nějaký čas do vězení a také se 
vědělo, že v šatlavě na Hluboké ještě před soudem dostali 
takovou nakládačku, že z nich byli nadosmrti zmrzačení lidé, 
většinou po špatně zhojených zlomeninách ale i jinak. To 

samé platilo o rybních pytlácích. Nelze se tedy divit, že 
stanul-li pytlák proti myslivci, nedal se chytit a pak se často i 
střílelo. Jeden z nich již neodešel a na místu setkání měl 
pomníček. K zavraždění porybného, který přistihl pytláka, se 
mimochodem odehrálo u Bezdreva v Bysinách, v místech 
dnešní hráze nového Zalužického rybníka, což lze přibližně 
zařadit do poloviny 19.století. 

V roce 1848 přišla velká buržoazní revoluce. Dosud 
poddaní lidé se vykupovali z roboty, i z dávek které odváděli 
vrchnosti, správy obcí se ujali Obecní úřady v čele se 
starosty. Nastalo mnoho změn a jednou z nich bylo právo 
majitelů pozemků, na nich provádět myslivost a lov. Ovšem 
v případě Češnovic nastala poněkud kuriózní situace, neboť 
katastr byl ostře vklíněn mezi okolní panské državy bohaté na 
zvěř, která samozřejmě samovolně přicházela do neustálým 
lovem odzvěřeného území. To bylo samozřejmě panským 
správcům "trnem v oku", neboť jejich myslivci a hajní se 
starali o zazvěření svých okolních pozemků a češnovický 
katastr tak zvěří bohatl bez práce. Z okolních držav to byla 
hlavně Picina, pás za Lesíky, jenž patřil ke dvoru v 
Čejkovicích, okraje rybníků hlavně Bezdreva a 
schwarzeberští měli pronajat zálužický a snad i zlivský 
katastr. Panští se proto velmi snažili pronajmout si i 
češnovický katastr, ale nikdy jej nezískali. Ale bodeť taky jo, 
když jak bylo naznačeno, nemuseli se sedláci o zvěř start, 
bylo ji zde neustále dost, přicházela z okolních panských 
držav. Nebyl tehdy problém na nedělní oběd vyjít si do polí, 
padla rána a nedělní oběd byl zajištěn. Objevila-li se zde srnčí 
zvěř, jíž údajně bylo méně nežli dnes, pořádali na ni 
češnovičtí lovci doslova štvanici, dokud nebyla skolena. Z 
důvodu odbíhání zvěře z panských držav do češnovického 
katastru, dali panští ohradit Suský remíz vysokým plaňkovým 
plotem. Velmi známým a dlouhodobým nájemce zdejší 
honitby v letech okolo roku 1900, byl Václav Novák z 
rolnické usedlosti č.13, zvané Volmanovina. Tento, když 
uzavíral zájezdní hostinec při rolnické živnosti, naposledy 
tam v roce 1915 uspořádal myslivecký ples. 

Za první republiky, tedy v období meziválečném, 
bylo v katastru stále bohatství zvěře, i když z důvodů 
pozemkové reformy Schvarzenbergové prodali Picinu i dvůr 
Suchou. Po starém způsobu si vždy jeden z velkých 
češnovických rolníků, tedy sedláků pronajímal honitbu. V 
roce 1923 to byl opět Václav Novák z č,13, na dobu 6 roků za 
600 korun ročně. Katastr měl rozlohu 530 hektarů a 82 arů. 
Téměř každým rokem byl zde pořádán myslivecký ples, spíše 
je psáno ples střelců, v čemž se odráží náplň jejich činnosti 
pro zvěř, kterou v zimě samozřejmě řádně přikrmovali. 
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V roce 1929, 8. února, byl v Litvínovicích naměřen 
rekordní mráz -42°C, v Češnovicích bylo několikrát po sobě -
35°C. Zvěř tehdy přicházela k obydlím, zajíci hryzali stromy, 
počet koroptví se snížil na pouhé 2-3 páry, na čemž měly 
podíl i sovy, kterých se zde tehdy zdržovalo nebývale mnoho. 
Zajíci zůstávali ležet zmrzlí v lukách, polích i lesích. 
Po vypršení šestileté lhůty nájmu, v roce 1930, si zdejší revír 
pronajalo zdejší honební společenstvo, v zastoupení Antonína 
Novotného z č.14, lidově Kyrianovina, za 2000 Kč ročně a po 
něm v roce 1936 pronajímal revír František Justýn z č.9, 
lidově Roušar. Z období meziválečného se dochovalo ve 
vyprávění, že v Bysinách se pásly jinak velmi plaché divoké 
husy na obilí a některý z tehdejších lovců je překvapil. Dvěmi 
ranami jich ulovil 7 a to prý tehdy nebyla žádná výjimka. 
Zájem o provozování myslivosti měli i někteří místní 
malorolníci, avšak právo rozhodovat o tom měli starousedlí, 
velcí rolníci a ti je nikdy mezi sebe nevzali. Těmi se stali až 
po změně systému a tak do té doby bez nadsázky velmi 
pytlačili, o čemž se dochovalo vyprávění pamětníka, který 
hovořil o češnovické obávané skupině pytláků, která vyrážela 
spíše do sousedních katastrů na srnčí. Za tím účelem měli 
krátké malorážky s tlumiči vlastní výroby. 

V roce 1939 došlo k okupaci Československa a 
všechny lovecké pušky byly zabaveny, právo myslivosti a 
lovu měli pouze Němci, takže nikdo z obce si na zvěř jistě ani 
nevystřelil. To by jej mohlo stát život. 

Jaká situace zde byla v době těsně poválečné 
nevíme, ale pamětníci hovořili o sovětech, kteří jezdili lovit 
pro zajištění obživy pro vojáky do hlubocké obory. Lovili 
automatickými zbraněmi zvěř na potkání, údajně lovili ryby v 
Bezdrevu ručními granáty. 

V počátku padesátých let byl uloven v Picinském 
polesí jeden z posledních zde volně žijících tetřívků, jehož 
vycpanina byla dlouhá léta ozdobou chodby jednoho z 
místních domů. Z roku 1952 je údaj o mysliveckém plesu. To 
již zdejší myslivost a lov v katastru prováděli nejen sedláci, 
ale i ti nezkrotní předváleční pytláci. A jací to byli nyní 
myslivci. Od padesátých let je v obecní kronice údajů o 
myslivosti obzvláště o honech a úlovcích poměrně mnoho, 
neboť kronikářem byl pan Brož řečený Srna, který se všímal 
dění v obci ve všech směrech, takže zkráceně vybírám. 

V padesátých letech při prvních honech, které 
bývaly v samém konci října, bývalo o jediném honu střeleno 
zhruba 120 bažantů, tedy kohoutů a 100 zajíců. Samozřejmě 
podobná čísla vykazují i další hony. Výřady bývaly po 
ukončení honů na některé louce za obcí, místní občané si 
mohli koupit velmi levně zvěře, kolik chtěli. Koroptví bývala 
nepředstavitelná hejna, každým rokem se zde chytaly do sítí 
jenž se stavěly převážně napůl cesty ke sv. Vojtěchu. Rojnice 
dětí a myslivců nadháněly od státní silnice a ihned z opačné 
strany od Buchty a to stačilo, aby požadované množství bylo 
vždy odchyceno a tak splněno. Zástupce okresu hrdě 
vysvětloval, že za párek koroptví, dá Francie státu 20 kg 
pomerančů, jak výhodný je to obchod. Těsně před rokem 
1960, byla zřízena líheň bažantů nejprve u Prokešů č.48, pak 
krátce u Justýnů č. 9 a pak opět a na dlouho u Prokešů. 

V roce 1969, po velkých územních úpravách, byla 
zdejší honitba sloučena s Břehovem a Tupesy a tak při 
prvních honech bývalo ve výřadech zhruba 250 bažantů 
kohoutů a 200 zajíců, ale bývalo i více. Je to období bohaté 
na ulovenou zvěř. Sem zapadá vyprávění o honech na divoké 
kachny, kdy zcela malá skupinka myslivců nesla k rybníku 
nůši patronů a nazpět několik nůší ulovených kachen. A to 
ještě nejprve pozvaným pánům ředitelům JČE dokázali 
nastřílet divokých kachen zcela plný kufr jejich osobního 

automobilu. Hlavně však poláků a chocholaček, sami si pak 
počkali na břežňačky, jež táhly později. Co se týká bažantů, 
začaly se objevovat zprávy o úlovcích okolo 100 kusů, což 
bylo oproti minulým létům málo. Vina byla zpočátku dávána 
dravcům, jako káňatům, jestřábům a krahujcům. Ve výřadech 
se objevila vždy i nějaká ta liška. 

V počátku 70-tých let měla umělá odchovna bažantů 
chovné hejno asi 70-80 ti bažantích slepic, které snášelo 
okolo 3000 vajec, z nich se líhnulo přibližně 2000 kuřat. I z 
těch pak byl poměrně velký úhyn, ale přesto bývalo zpočátku 
prodáváno jiným spolkům okolo 400 vajec a 800 vylíhnutých 
kuřat. Naopak pro obměnu a ozdravení chovu nakupovali 
myslivci většinou 200 malých bažantů od jiných organizací. 
Bažantů pak bývalo opět mnoho, i když v letech osmdesátých 
se ve výřadech pravidelně objevovaly též i bažantí slepice, 
neboť ty z umělých odchovů špatně přežívaly zimu a v 
podletí byly nahrazeny novými várkami uměle odchované 
bažantí generace. Je nutno se vrátit do počátku sedmdesátých 
let, kdy byla panem Drázdou z Pištína založena myslivecká 
kronika, kde je řada údajů a fotografií i zdejších dávno 
zemřelých myslivců a honců. 

V roce 1980, byla vybudována za Buchtou, v cípu 
Zalužických pasek obůrka, kde byli odrostlejší bažanti z 
tzv.ostruhárny, tedy z bývalých slepičáren JZD nejprve na 
nožkách okroužkováni a pak vysazováni. Z roku 1984 je 
údaj, že na konci roku bylo 6 honů, při nich bylo uloveno 403 
bažantů včetně slepic a 130 zajíců. Pro Interlov bylo 
odchyceno 42 zajíců, což byl plán. Větší část z nich byla 
chycena do sítí u Zalužic a zbytek u Pašic. 

V roce 1984, tedy před 20 lety, byly členy 
mysliveckého sdružení Pištín zdejší myslivci: Prokeš Václav, 
Novotný Jiří st, Vlášek Milan, Brož František č.30, Brož 
Jaroslav č.56, Brož Josef č.56, Florián Antonín, Studlar 
František, Růžička Vojtěch a Kabele František. V roce 
následujícím přistoupili Brož Petr č.30 a Houška František 
č.22. Od roku 1985 začala být kupována uměle vychovaná 
káčata březňaček, zpočátku 250 kusů, později se počet 
zvyšoval, až se ustálil na 500 kusech a vysazována byla na 
okolní rybníky, nejvíce vždy na Buchtu a Pištinský rybník, 
ale též na Obecní, Medenici i na dalších malé rybníky. 

V roce 1987 bylo odhadnuto, že v Češnovickém 
katastru zůstalo po honech přezimovat asi 150 zajíců a 100 
bažantů i jejich slepic, což bylo oproti minulým létům velice 
málo. Líheň bažantů zdejších myslivců byla již zastaralá, 
poruchová a z těchto důvodů v roce 1988, byla vejce bažantů 
odvezena do nové líhně do Čakova. Konec osmdesátých let, 
byl pro zdejší myslivce mimo jiné ve znamení snahy 
uchování dobrého zdravotního stavu zvěře. Na Pištínském 
rybníku se bojovalo s botulismem, zajíci se nestříleli neboť 
jich bylo málo, později měli navíc jakousi nemoc, takže se 
nechytali ani do sítí. Liškám byla podávána v návnadě 
vakcína proti vzteklině. Myslivci v této době museli povinně 
odpracovávat poměrně velmi mnoho hodin zdarma nejen ve 
prospěch spolku, ale i JZD a obce, takže sami sebe někdy 
žertem označovali za ozbrojené brigádníky. 

Na konci let osmdesátých, pro oživení zvěře v 
katastru, zkoušeli vysazování divokých krocanů. Myslivci 
měli chovné hejno a z vlastních odchovali asi 100 krocanů, 
které později vypustili v obůrce za Buchtou. Avšak po 3 
letech se ukázalo že jsou tito krocani málo přizpůsobiví 
samostatnému životu, takže se stávali obětí šelem i pytláků a 
chov byl zlikvidován. Počátek devadesátých let byl velmi 
slabý na ulovenou zvěř, 70 bažantů včetně jejich slepic,18 
zajíců a 1 liška. Probíhal opět každoročně odchyt zajíců u 
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Zalužic, zbytek u Pašic. Ovšem stav koroptví klesl na pouhá 
2 hejna v celém katastru. 

Doba po roce 1990 přinesla i do zdejší myslivosti a 
honitby novoty. Myslivci utvořili Honební spolek a 
pronajímají si na 5 let pozemky od majitelů, kteří utvořili 
Honební společenstvo. Pro jejich poměrně velký počet se 
myslivci dohodli o nájmu tak, že ho platí obci. Nastala ovšem 
situace, kdy na honitbu na pozemcích státních lesů a rybářství 
získal pronájem ten, kdo dříve zareagoval a sepsal s nimi 
smlouvu. Zdejší myslivci si pronajali vodní plochy Buchty a 
značnou část Bezdreva, což se ukázalo jako velmi 
prozřetelné. Zpočátku byli v několika případech pozváni 
myslivci z Německa a Rakouska na odstřel srnčí zvěře, od 
čehož bylo zakrátko upuštěno. Ovšem za účasti cizinců jsou 
pořádány zdařilé hony na divoké kachny. V počátku 
devadesátých let bylo zlikvidováno chovné hejno bažantích 
slepic, neboť náklady na jednoho odchovaného bažanta 
daleko převyšovali jeho prodejní cenu. 

V roce 1995 bylo nakoupeno z Novosedel a Velice 
600 kusů kachňat březňaček a byla vysazena na Pištínský 
rybník, Buchtu, Obecní, Zalužický  s podzimní stoprocentní 
slovitelností. Místopředsedou spolku se stal Jiří Novotný st. 
z Češnovic. V ten rok byla zastřelena liška o váze 9 kg, 
váhově rekordmanka, mezi ulovenou zvěří se každoročně 
objevovalo i několik divokých prasat. 

Po roce 1998 se zdejší myslivci zaměřili spíše na 
ochranu zvěře, nežli na lov. Poprvé v historii totiž nebyl 
konán žádný podzimní hon na bažanty, ani zajíce, na kachny 
divoké ano. Hony byly pořádány též na lišky, v roce 1998 
jich bylo uloveno celkem 11. V roce 1999 bylo zakoupeno 20 
párů koroptví ze severních Čech, z nichž bylo 6 párů 
vysazeno v češnovickém katastru. V květnu 1999, byly v 
Lesíkách, v bažantnici objeveny nory a u nich čerstvé kosti 
zvěře a ryb. Bylo usouzeno na lišky, proto bylo norováno psy 
a kopáno. Po houževnatém úsilí zde byli uloveni 2 jezevci. V 
roce 2000 byly v pásu lesa který je zván Lesíky, tedy vpravo 
od silnice na Budějovice, vybudovány umělé nory pro lišky, 
které se v nich pravidelně zabydlují a jsou zde likvidovány. 
V tomtéž roce se stal předsedou mysliveckého sdružení 
František Studlar z Češnovic.  

Myslivci si v současné době rozhodně nemohou 
zastřílet tak, jako před 50 lety, ale krásné chvíle a zážitky ze 
setkání s přírodou a zvěří jim můžeme rozhodně závidět. 
Velkým nepřítelem zvěře je zde určitě státní silnice první 
třídy a provoz na ní, kde pod koly automobilů ročně zahynou 
desítky zajíců, bažantů a stovky dalších drobnějších obyvatel 
přírody. 

Jan Caletka 

 

SPORTOVNÍ AKTIVITY V OBCI 
Češnovický pouťový nohejbalový turnaj 

Po roční přestávce byl v letošním roce 
v Češnovicích opět uspořádán pouťový nohejbalový turnaj. 
Byl to již jeho 12. ročník. Velkému zájmu z řad účastníků 
dřívějších ročníků i dalších příznivců nohejbalu nakonec 
neodolali Michal Božovský a Tomáš Živnůstka a ujali se 
přípravy a organizaci turnaje. Protože se s přípravou začalo 
opravdu na poslední chvíli, nepodařilo se vše zorganizovat 
tak, jak bylo dříve obvyklé. Počet zúčastněných družstev byl 
menší, protože někteří případní zájemci a pravidelní účastníci 
dřívějších ročníků už měli na termín češnovické pouti 
naplánován jiný program a nemohli se letos zúčastnit. 

Na turnaj se přihlásilo pouze osm tříčlenných 
družstev (pět z nich se už účastnilo předchozích ročníků, tři 
byla na turnaji poprvé), a tak pořadatelé rozhodli, že se 
všechny zápasy turnaje odehrají v jednom dni, v neděli 
1.8.2004. Situaci trochu zkomplikovalo počasí, když se ráno, 
ve chvílli, kdy měly být zahájeny první zápasy, spustil na 
nohejbalové hřiště poměrně vydatný, několik desítek minut 
trvající déšť. Po něm na hřišti zůstaly velké kaluže vody, 
které bylo nutno nejdříve vysušit. 

Toto zdržení zahájení prvních zápasů bylo důvodem 
pro změnu herního systému. Zápasy družstev ve skupinách, 
které byly dvě a družstva se v nich utkala systémem každé 
s každým, se pro zrychlení programu hrály pouze na dva sety 
do deseti bodů. Po vyrovnaných bojích a mnohdy 
nekonečných výměnách vykrystalizovalo pořadí v obou 

skupinách, které rozhodlo o postupu do do závěrečných 
zápasů o celkové prvenství. Finálová utkání nejlepších 
družstev stanovila, že na medailových místech se umístila 
družstva v tomto pořadí: 1. místo Eagles, 2. místo Santos 
Plástovice a 3. místo Tarantula Team. 

Na závěr musíme ještě poděkovat všem sponzorům a 
dát si předsevzetí, že příští turnaj bude lepší než ten letošní. 

 
Michal Božovský, Václav Kubašta 

 
 

Svobodní mládenci na Senátor cupu 
Letošní 7. ročník Senátor cupu byl dlouho zahalen 

rouškou tajemství. Listopad se chýlil ke konci, pravidelný 
termín minul a kde nic, tu nic. Přičítali jsme to počasí. Bylo 
stále příliš hezky a terén na hřišti u táborské loděnice byl jistě 
víc než způsobilý a tím neregulérní pro vodáckou kopanou. A 
pak přeci jen přišla pozvánka na poslední listopadovou 
sobotu. Mecenáš a záštita turnaje, Pavel Eybert byl opětovně 
a již potřetí za sebou zvolen senátorem (což bylo asi hlavním 

důvodem odkladu) a tak akci nestálo nic v cestě. Dokonce i 
počasí se umoudřilo a přijatelně se zhoršilo. Při odjezdu 
z Češnovic bylo sice pouze sychravo, ale po vyjetí se 
rozpršelo, a čím blíže Táboru jsme byli, tím byl déšť 
vydatnější a předem nás naplňoval uspokojením z pocitu, že 
turnaj v kopané bude mít vskutku parametry vodního sportu. 

Sotva jsme se stačili převléci, hned nás čekala těžká 
peřej v podobě 1. zápasu s vítězi posledních dvou ročníků 

Finále letošního nohejbalového turnaje v Češnovicích 
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Bechyní. Těžce a na poslední chvíli poskládaný tým, složený 
z osvědčených matadorů – Jindra Čapek, Aleš Čížek, Jiří a 
Miroslav Novotní, Petr Diviš; mladé krve – Václav Ruso a 
sváteční pražské posily – češnovického rodáka, Jiřího 
Kubašty, který zaskočil za svého bratra Václava (údajně 
nemocného – nebo, že by se nemohl dostat přes hradby sukně 
své ženy?), se nezalekl a od prvních okamžiků jednoznačně 
udával tón hry. Bezchybný výkon v poli, běhavý kombinační 
fotbal na vypískované a přeci jen schůdné ploše, skvělé 
sbírání míčů a nádherné útočné variace, kterým soupeř čelil 
jen stěží, vyústily v poločasové vedení 1:0 gólem J. Čapka. I 
ve druhé půli se na bechyňskou bránu valila vlna za vlnou a 
po vyšachování obrany zvýšil A. Čížek na 2:0. Obraz hry se 
do konce nezměnil, jen skóre díky střelám M. Novotného a 
V. Rusa poskočilo na konečných 4:0. O převaze jasně svědčí 
i pouhé 3 zásahy na kontě gólmana P. Diviše. Bohužel i tato 
nerozchytanost ještě měla sehrát svou roli. 

Poté nastoupili hostitelé – kanoisté VS Tábor – a 
s přehledem porazili Lužnici Tábor 3:1. Ta potom v boji o 
naději na lichotivé umístění udolala bezvýraznou Bechyni, 
když rozhodující gól na 2:1 dala ranou do šibenice Lenka 
Šteffanová – bývalá hráčka Slavie Praha. 

Další zápas mezi námi a domácími VS Tábor již 
mohl rozhodnout o celkovém vítězi a tak se nakonec i stalo. 
Nejdůležitějším faktorem se ukázala být rozdílná 
připravenost a kvalita brankářů. Zatímco táborský Drak 
Moláček na hřišti snad i přespává, o čemž svědčily obrovské 
díry na kolenou jeho brankářské výstroje, a svou přezdívku 
nezískal jen díky rvavosti a pověstné bojovnosti (několik 
titulů „největší prase“ z různých sportovních podniků), ale i 
díky rozpětí „křídel“ své vysoké postavy, připadal jsem si já 
v naší brance poněkud nepatřičně. Vždyť ty 3 střely z prvého 
zápasu byly jediné, kterým jsem za poslední dva roky čelil. 
Soupeř, který nikdy v historii neprodal svou kůži lacino, se 
tentokrát ještě posílil. Máte-li v mužstvu hráče, který je 
schopen přejít na malém prostoru přes 3 soupeře po sobě, a 
takový mladý fotbalista budějovického Dynama Mašek je, 
máte půl výhry v kapse. 

Hra byla od začátku víceméně vyrovnaná. 
Rozhodující okamžik však přišel záhy. Po pěti minutách se 
soupeř trefil ze střední vzdálenosti zdánlivě nepříliš 
nebezpečnou střelou, která prošla klubkem hráčů a mě 
trestuhodně mezi nohama. Zahlédl jsem míč, až když vyletěl 
ze změti těl a mé ztuhlé tělo nedokázalo zareagovat. Někteří 
tvrdí, že míč letěl k bráně půl dne, někteří dokonce, že půl 
století. Ale už ze slova půl jasně vyplývá, že se nejednalo ani 
o celý okamžik, a vzhledem k tomu, že když míč zapadl do 
branky, nebyla ještě ani tma, bude to poněkud přehnané. Od 
této chvíle jsme sice měli herně navrch, míč stále na svých 
kopačkách, ale Táborští získali psychickou výhodu. Stáhli se 
blíže ke své brance a zde věrni husitské tradici utvořili téměř 
neprostupnou vozovou hradbu, ze které vyráželi do rychlých 
smrtících protiútoků, kdy najížděli sami na opuštěného 
brankáře. Druhý gól mi prošel při snaze vykrýt branku proti 
osamělému útočníkovi rovněž mezi nohama a při třetím jsem 
byl obstřelen, když jsem křečovitě držel nohy u sebe, abych 
se vyhnul potupě „jesličkového hattricku“. Poté jsem i já 
odhodil svůj pomyslný kardinálský klobouk a utekl jsem 
z branky jak papežský vyslanec před husity u Domažlic. 
Snížili jsme sice na 1:3, ale ještě do poločasu soupeř zadusil 
ohýnek naděje – 1:4. Celou druhou část jsme do soupeře 
bušili, nevzdávali se, ale i zhoršující se terén nahrával 
bránícím hráčům. Ti nakonec udělali za zápasem elegantní 
tečku exhibičním gólem do prázdné branky – 1:5. 

V následujícím souboji, kdy bojovali více se svou 
únavou, než s obhájci z Bechyně, ztvrdili pořadatelé svůj 
historicky první triumf pečetí v podobě výsledku 5:2. 

Závěrečné klání s Lužnicí se tak stalo přímým 
soubojem o 2. místo. Byl to urputný a až do konce otevřený 
střet. My jsme byli o něco techničtější, soupeř běhavější (měl 
také více hráčů ke střídání). Bylo zřejmé, že dlouho 
nerozhodnutou bitvu na těžkém terénu (slůvko oranice 
myslím vyhovuje) zvrátí pro sebe ten, kdo dokáže druhého 
překvapit. V moderním boji už nerozhodují pozemní síly, ale 
letectvo. To geniálně pochopil a na hřiště přenesl A. Čížek a 
těsně před změnou stran vyslal víc jak přes půl hřiště rychlý 
vysoký centr na před bránou číhajícího M. Novotného. Ten 
jej hlavou zkušeně sklepl za záda překvapeného gólmana 
Lužnice. Gól hlavou – to tu při hře na nevysoké branky ještě 
nebylo! 

Po přestávce podnikal soupeř jeden nájezd za 
druhým, ale po jednom z nich J. Čapek rychle vyvezl balón 
přes celou plochu a přesnou přihrávkou vybídl ke skórování 
V. Rusa – 2:0. Ještě nebylo dobojováno, protože soupeř si 
dokázal vytvářet vyložené šance. Jednu z nich jsem zastavil 
jen díky neúmyslnému reflexnímu zásahu rukou a protože se 
rukama chytat nesmí, následovalo trestné střílení. Samostatný 
nájezd jsem zlikvidoval, stejně jako všechny zbylé střely a 
tentokrát perně vychytanou nulou alespoň přispěl týmu ke 
druhému místu. 

To lze zvlášť po problémech se sestavou považovat 
za částečný úspěch. I vítězům jsme zdatně vzdorovali a místy 
je i drtivě tlačili. Rozhodla jedna chyba gólmana a větší porce 
štěstí. Každý odevzdal týmu na co měl – někdo hrál brilantně, 

někdo těžil ze zkušeností, ale nikdo nebyl jen tak do počtu. 
Vyhlášení se konalo v klubovně loděnice a za 

vtipného moderování Tomáše Kloboučníka byl předán nejen 
putovní pohár, ale i další „nepotřebné věcné ceny“. 
Zaslouženě poslední místo a cenu útěchy – vodku Stalinovy 
slzy – získala Bechyně. Třetí zůstala Lužnice Tábor, která 
byla nepříjemným protivníkem všem. My jsme za druhé 
místo dostali bublinkové rozpouštědlo smutku – 2 láhve 
šampusu. Prvního místa se konečně také dočkali domácí 
kanoisté morálně podporovaní senátorem Pavlem Eybertem, 
který za tým také poprvé obětavě, alespoň krátce, nastoupil a 
jednou brankou (bohužel obdrženou) se podílel na zisku 
poháru. 

Následovalo společné příjemné posezení u krbu, 
guláše, piva, šampaňského, grogu, Stalinových slz a jiných 
příjemností, které ve velkém množství mohou způsobovat 
nepříjemnosti. Jelikož jsme však osvědčili dobrou morálku, 
trénovanost a znalost chůze po čtyřech, k ničemu takovému 
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nedošlo. A tak doufejme, že stejně dobrý pocit, jako jsme si 
odváželi, jsme za i zanechali. 

Tento pocit kalí snad jen jediná zdánlivá – a určitě 
neúmyslná a z neznalosti vzniklá – drobnost. Při vyhlašování 
jsme opakovaně nazýváni Svazem Starých mládenců. Staří 
mládenci místo svobodných nám nevadí. Koneckonců je to 
stále více pravda. Ale Svaz? To se hluboko dotýká přímo naší 
podstaty. Svaz může být Sovětský nebo Svaz jeho přátel, 
Svaz žen soudružky Kabrhelové, Svaz Svedené Mládeže, či 
svazek manželský, ale všechna tato sdružení jsou, a to nikoli 
náhodně, odvozena od slovesa svazovat – čili spoutávat. A o 
tom náš spolek nikdy nebyl. U nás je to v prvé řadě o 

svobodě a o spolčování se za účelem naplnění společných 
zájmů – odtud Spolek. Proto u nás mohou najít třeba dočasný 
azyl i ženatí muži ve vysokém stádiu rozkladu osobnosti, 
jejichž jazyk a chování jsou nám už naprosto nesrozumitelné 
a cizí, přesto je však nevydělujeme z podílu na naší činnosti. 
Vždyť i jako žijící odstrašující příklad v sobě nesou 
obrovskou hodnotu. 

Snad je toto vysvětlení dostatečné a doufejme, že 
v doupěti demokratické pravice, jakým se táborská loděnice 
zdá býti, se takové faux paus již nebude opakovat. 
(Přiložené foto – hráči SSM Češnovice po posledním zápase.) 

Petr Diviš 
 

Šipkařský sport v Pištíně 
Jedním z nejmladších spolků, rozvíjejících činnost v naší 
obci je družstvo šipkového sportu. Velký rozmach šipkové 
sportu přišel ve druhé polovině devadesátých let minulého 
století, kdy se elektronický terč objevil v hostinci Na dolánku 
a s šipkou v ruce se u něj střídala většina hostů. Šipkový 
sport získal mezi občany obce velký počet příznivců, což 
vedlo k založení dvou soutěžních týmů, které se účastnily 
soutěží organizovaných jihočeským oblastním svazem. O 
těchto počátcích šipkařského sportu v Pištíně jsme 
informovali ve zpravodaji v červnu 1998. 

Zájem o šipky postupně opadal, takže po 
druhé sezóně došlo k ukončení činnosti jednoho z družstev a 
pištínské barvy poté hájilo již jen družstvo „Rychlá Rota“. 
Ovšem i ono doznalo řady změn v kádru, neboť naše řady 
z důvodů pracovního, nebo osobního zaneprázdnění postupně 
opustili někteří zakládající členové týmu: kapitán Jaromír 
Rypl, František Pešek, Roman Štěch, Tomáš Kabelka, Tomáš 
Živnůstka. Naštěstí se podařilo za hráče, kteří odešli vždy 
najít hráče nové, stejně kvalitní. Kádr týmu tak postupně 
posílili Zdeněk Jaroš, David Holý, Radim Holub, Pavel 
Holub a Jindřich Rybák. 

Úroveň soutěže se rok od roku zvyšovala, do 
řady týmů přicházeli noví, kvalitní hráči, vznikaly i celé nové 
týmy. V rostoucí konkurenci se  našemu družstvu dařilo o 
něco méně, obsazovalo místa na nižších patrech tabulky, než 
dříve a po řadě sezón v druhé lize v roce 2001 sestoupilo do 
nižší soutěže. V té době byl 
výkonnostní propad zastaven 
a naopak jsme se odrazili 
k vzestupu žebříčkem. Ve 
druhé sezóně ve třetí lize 
jsme zvítězili a vybojovali si 
postup zpět do druhé 
nejvyšší soutěže v kraji. 
Postup a zvýšenou 
výkonnost jsme v další 
sezóně potvrdili velmi 
pěkným pátým místem. 

Letošní 
sezónu jsme začali opět 
s velkou chutí a optimismem. 

Hrajeme ve skupině C 2. ligy 
jihočeské oblastní soutěže. 

V naší skupině je stejně jako v ostatních dvou dvanáct 
soutěžních družstev. Do skupiny byla zařazena družstva ze 
západní části kraje, takže našimi soupeři jsou družstva ze 
Strakonicka, Písecka a Prachaticka. Nejblíže jezdíme na 
zápas s vodňanskou Šupinou, naopak nejdál to máme do 
Mirovic na Písecku, kde hrají místní Bentons.  

Naše řady před novou sezónou posílil hráč 
republikového formátu Michal Moser. Je sice v našem týmu 
nejmladší, ale je již několikanásobným účastníkem 
mistrovství ČR a dokonce i vicemistrem republiky. V této 
sezóně jsme tak utvořili tým, který schopný podávat kvalitní 
výkony, což dokazují dosud dosažené výsledky. 

V úvodu sezóny jsme se utkali s dvěma 
velkými favority naší skupiny. S týmem DC90210 Prachatice 
se nám podařilo uhrát nerozhodný výsledek a dalšího 
favorita, našeho tradičního a výborně hrajícího soupeře 
Amasport A Strakonice jsme dokonce poprvé v historii 
přehráli 8:4. Další zápas nás zavedl do Písku, kde jsme s 
místními Eagles sehráli výbornou partii a potvrdili předchozí 
výsledky vítězstvím 9:3. V dalších dvou kolech jsme doma 
porazili mirovické Bentons 12:0 a ve Strakonicích místní 
Šviháky B 9:3. Domácí porážku 5:7 s týmem Grizzly Volary 
jsme odčinili ve Vlachově Březí, kde jsme místní Ponorku 
potopili výsledkem 9:3 a dalším domácím zápasem, ve 
kterém jsme na domácí půdě deklasovali družstvo Jóžin DC 
Mirotice 12:0. V dosud posledním zápase se nám už tak 

nedařilo a podlehli jsme 
strakonickým No Name ST 
5:7. V průběžné tabulce po 
devíti kolech zaujímáme s 6 
výhrami, jednou remízou a 
dvěma porážkami celkové 
čtvrté místo. 

I když nemáme tolik 
fanoušků jako fotbalisté 
Praktic FC Pištín, chtěl bych 
všem, kteří nám drží palce a 
podporují nás poděkovat a 
pozvat na naše další klání do 
hostince Na dolánku. 

 
Zdeněk Jaroš 

 
 

Z činnosti fotbalového klubu Praktic FC Pištín v roce 2004 
Na jaře tohoto roku pokračovala druhou částí sezóna 

2003/2004. Družstvo mužů se dostalo v jejím sezóny do 
svízelné situace a celou jarní část decimováno zraněními a 
nemocemi klíčových opor bojovalo o záchranu v okresním 
přeboru. Situace se zkomplikovala před koncem, kdy 

rozhodnutím řídích orgánů soutěže bylo družstvu mužů 
odebráno šest bodů v souvislosti s podezřením z pokusu o 
ovlivnění výsledku zápasu. Při vyšetřování nebylo údajné 
uplácení rozhodčího utkání našemu funkcionáři prokázáno, 
přesto vyšetřující komise uvěřily interpretaci sudího. Tímto 

Rychlá rota (na starší fotografii) – D.Holý, Z.Jaroš, 
M.Vašek, P.Holub; F.Pešek, Z.Žák, P.Lacina; J.Rypl. 
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rozhodnutím bylo zajištěno, že družstvo nemůže skončit lépe 
než na předposledním místě, které je za normální situace 
sestupové. Protože nakonec z vyšší soutěže sestupoval pouze 
jeden tým, o setrvání v okresním přeboru družstvo mužů 
bojovalo v posledním zápase sezóny, který se stal přímým 
soubojem o sestup, s družstvem Lipí. Vítězstvím v tomto 
zápase jsme v konečné tabulce Lipí  zachránili se. 

Před novým ročníkem došlo k několika změnám 
v kádru i na trenérské lavičce. V prvních dvou třetinách 
soutěže se i vinou menší sehranosti nových hráčů družstvu 
nedařilo tak, jak od něj všichni očekávali a dlouho setrvávalo 
na posledních příčkách tabulky. V závěru podzimu se ale 
k našim hráčům přiklonilo i trochu štěstí a čtyřmi posledními 
zápasy bez prohry se muži po polovině soutěže posunuli 
celkovým ziskem čtrnácti bodů na trochu lichotivější 11. 
místo. 

Družstvo dorostu dohrálo. Zájem jeho hráčů o fotbal 
byl tak malý, že na jarní zápasy se někdy scházeli v takovém 
počtu, že nemohli nastoupit v plném počtu jedenácti hráčů. 
Přístupu k zápasům i tréninku odpovídaly i výkony na hřišti a 
výsledky. V poslední sezóně dorostenci skončili na 9. místě, 
což bylo po podzimní části, kdy bojovali o medailové příčky 
velké zklamání. Hráčům, kteří měli zájem hrát dál fotbal, 
bylo umožněno hostovat v okolních oddílech. 

Hlavně kvůli hráčům, kteří v dorostu skončili a 
neprosadili se do kádru družstva, bylo pro sezónu 2004/2005 
založeno a do soutěže přihlášeno B družstvo mužů. Velký 
prvotní zájem, kdy se na některé z prvních tréninků i zápasů 
dostavilo i téměř dvacet hráčů, u některých, bohužel hlavně 
těch mladých a pro fotbalovou budoucnost našeho klubu 

perspektivních hráčů, brzy vyprchal a ke konci sezóny nový 
B tým musel sázet hlavně na zkušenosti ostřílených 
matadorů. I přesto, že jde o první sezónu, si hráči „béčka“ 
vůbec nevedli špatně a jsou zatím se ziskem 21 bodů na 
osmém místě se ztrátou pouhých čtyř bodů na druhou příčku. 

Žáci druhou polovinu minulého ročníku soutěže 
dokončili s výsledky shodnými s její podzimní částí. Bez 
jediného vítězství, snad jen s menšími příděly branek od 
některých soupeřů. Skončili tak na posledním místě. 

Určité naděje jsme vkládali do nové sezóny, protože 
nikdo z hráčů věkem v kategorii mladších žáků nekončil, 
doufali jsme, že hráči budou po roce otrkanější a větší fyzická 
zdatnost přinese i výsledky. Bohužel se tak nestalo. Důvodů 
je asi víc, ale jedním z hlavních, který nás nejvíc mrzí, je to, 
že někteří starší hráči, kteří měli být oporami družstva na 
kopanou částečně, nebo úplně zanevřeli a v zápasech tak 
musí družstvo spoléhat i na hráče věkově o dvě kategorie 
mladší. Po polovině sezóny nemají naši žáci na svém kontě 
opět ani bod a jsou na nelichotivém posledním místě. 

I letos jsme na začátku srpna pořádali tradiční 
fotbalový turnaj PRAKTIC. Po sedmi vítězstvích v řadě 
z minulých ročníků se letos naše družstvo muselo po finálové 
porážce od Olešníka spokojit se stříbrným stupínkem. 

Závěrem bych rád poděkoval sponzorům, kterými 
byli obec Pištín, Praktic, ČSAD Jihotrans, Sahos, Demostav, 
IT Systems, O.Kopeček, ZOD Sedlec, hostinec Na dolánku, 
za jejich příspěvky a pomoc a všem příznivcům za jejich 
vydatnou podporu a přízeň. 

Václav Kubašta 
 

 

SPOLKOVÁ ČINNOST V OBCI 
Návštěva u mysliveckého sdružení Osečná 

Jedním z pěkných zvyků členů mysliveckých spolků 
je zvát na lovy do svého revíru „hosty“ z jiných 
mysliveckých sdružení. Členové jednotlivých spolků tak 
udržují dobré přátelské vztahy, vzájemně se obohacují o 
zkušenosti ze své činnosti a předávají si a rozšiřují někdy až 
neuvěřitelné lovecké historky. 

Před časem byli našimi hosty při jednom z honů na 
kachny myslivci z mysliveckého sdružení Osečná. Na 
oplátku nám tehdy přislíbili pozvánku na nějaký lov do svého 
revíru. 

V sobotu 13. listopadu letošního roku jsme byli do 
Osečné pozváni na 
naháňku. Osečná se nachází 
blízko severočeského 
Liberce v krásné přírodě na 
úpatí Jizerských hor. Naše 
sdružení reprezentovalo 
devět jeho členů: Jaroslav 
Čapek, Josef Drázda, 
Václav Ficl, Miroslav 
Kučera ml., Jiří Novotný, 
Miroslav Novotný, Jan 
Pavlíček ml., Jan Pavlíček 
st. a Jan Vávra, který celou 
akci zprostředkoval. 
Dopravu tam i zpět zajistil 
ochotný řidič profesionál, 
Václav Ficl, který nás 
bezpečně dovezl 
spolehlivým a rychlým 
mikrobusem zapůjčeným firmou ČSAD Jihotrans.  

Kvůli velké vzdálenosti jsme z Pištína odjížděli ve 
tři čtvrtě na čtyři ráno. Do cíle jsme dorazili po osmé hodině 
ranní. Nejdříve jsme se ubytovali v penziónu „Podvrší“, kde 
jsme pak přenocovali do druhého dne, a poté jsme se už 
vydali na lov. 

Na programu byla naháňka na zvěř škodnou, holou 
zvěř vysokou a dančí. Počasí bylo špatné, ale nekazilo dobrou 
náladu všech účastníků lovu, jak z řad hostů tak ani domácích 
velmi zdatných hostitelů. Během lovu jsme se poměrně 
důkladně seznámili s krajinou pod Ještědem. Náš úlovek 
bohužel nebyl žádný a to i vinou váhajících střelců M. 

Kučery a J. Novotného. 
Po skončení lovu 

pokračoval program svou 
večerní částí, ve které si 
myslivci vyměňovali 
zkušenosti a vzájemně si 
vykládali své zážitky. 
Součástí večera byl i 
myslivecký soud, při němž 
ani někteří z hostů neunikli 
spravedlivému trestu. 

Všichni účastníci, i 
když někteří velmi unavení, 
hodnotili návštěvu v Osečné 
druhý den při zpáteční cestě 
velmi kladně. Domů jsme 
dorazili v neděli v 11,00 
hodin. 

 
Jiří Novotný 

 

Členové MS v Olešné – foto Jiří Novotný 
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Hasičky z Češnovic na výbornou 
Po pětileté přestávce, byla v Češnovicích opět 

utvořena dvě hasičská soutěžní družstva a to z hochů a dívek 
mladé generace. Jejich výcvik provedli obětavci a zkušení 
veteráni ze soutěží, s nadšením se nacvičovalo na místním 
cvičišti, obleky zajistil sponzor ACI (Auto Components 
International). 

První soutěží pro obě družstva byla obvodová 
v Zahájí z 15.května, kde byli muži pro opakovaný předčasný 
start diskvalifikováni, zato družstvo žen obsadilo 2. místo a 
postoupilo do kola okresního v Č.Budějovicích, kde 19.6. 
získalo v silné konkurenci 7. místo. Jejich vycvičenost a 
nadšení pro požární sport byly na takové úrovni, že 
následujícího dne po okrese startovaly ženy ve Zlivi, kde 
obsadily 5. místo. Týden na to, 26.6. se velmi dobře 
připravily na Sedlec a to přineslo 3. místo, následujícího dne 
27.6. v Nových Homolích 5. místo, o týden později 5.7. 
v soutěži „O Mydlovarský kahan“ 3. místo. Následovalo 

období příprav a pilného nacvičování, jenž přineslo ovoce v 
podobě 17. místa z 35 startujících družstev v prestižní noční 
soutěži v Mydlovarech. Nutno podotknout, že zde požární 
útoky probíhají za úplné tmy, hledáčkem na stříkačce je 
osvětlena pouze základna a osvětlen je cíl. Není třeba 
dodávat, že zde je pouze jediná společná kategorie pro muže i 
ženy. Zde češnovické ženy nechaly za sebou i některá, jindy 
na soutěžích velmi úspěšná družstva mužů. Ve zcela nové 
pohárové soutěži v Malešicích 21.8. získalo toto družstvo 4. 
místo a v pohárové soutěži v Dolním Bukovsku 4.9. krásné 2. 
místo. 

Družstvo bylo po celou dobu ve složení: velitelka 
Kabelová Petra, Kabelová Monika,Tejčková Martina, 
Floriánová Jana, Marková Gábina, Marková Lucka, Novotná 
Adéla. Náhradnice s občasným startem byly: Růžičková Jana, 
Benešová Aneta a chybějící závodnici nahradila též paní 
Kabelová Pavla. Soutěžní družstvo žen nacvičovalo vždy 

velmi pečlivě, zvládlo 
náročný způsob nabrání 
vody do savic (tzv. 
šplouch), ale též pro 
příkladnou houževnatost a 
morálku byly vždy 
obávanými soupeřkami. Z 
některých jmenovaných 
soutěží přivezly první 
poháry nové řady typické 
pro období po roce 1990, 
kterých až dosud v 
místnosti tradic domácího 
sboru nebylo a tak nejen 
hasičský sbor, ale též celá 
obec si váží svých 
reprezentantek. 
 

Kronikář SDH Češnovice
 
 
 

 
 

Úspěšný zásah češnovických hasičů u lesního požáru 
Jsem češnovickým rodákem. Přestože mě život zavál 

jinam, rád a často se do Češnovic vracím. Kromě setkávání se 
svými blízkými a dnes už bývalými sousedy se mi občas 
přihodí i něco víc.  

Letos 18. září jsem při své návštěvě Češnovic po 
sobotním obědě vyrazil na houby do lesa zvaného Doubí. 
Obešel jsem tradiční (promiňte, samozřejmě tajnou) 
houbařskou trasu, dokonce jsem i částečně naplnil košík a 
vracel se domů. Šel jsem od hráze mezi Buchtou a 
Bezdrevem proti proudu Břehovského potoka. Najednou jsem 
ucítil a pak i uviděl kouř. Popošel jsem dál od potoka a mezi 
mladšími smrky uviděl doutnající místo, ze kterého sem tam 
vyskočila jiskra nebo i pár plamenů. 

Ačkoli jsem hasič, sám jsem si na vyřešení toho 
problému netroufal. Zavolal jsem mamince, aby sehnala 
velitele hasičů, Vojtu Růžičku a poslala ho za mnou. Velitel 
zareagoval bleskově. Okamžitě odjel k hasičské zbrojnici a 
vyhlásil poplach sirénou, jejíž zvuk jsem slyšel až do lesa. 

Akceschopnost našich hasičů se ukázala rychle. Asi 
za deset minut od oznámení se k lesu blížila hasičská 
dvanáctsettrojka a ještě několik dalších aut s češnovickými 
hasiči. Obhlédli jsme místo a rozhodli, že jinak než řádným 

prolitím vodou se s doutnající a místy žhnoucí vrstvou listí, 
jehličí, suchých větví a kořenů nevypořádáme. Hledali jsme 
vhodné místo pro nasátí vody. Nabízel se rybník Buchta, ale 
nakonec bylo snazší na vozíku dopravit stříkačku k potoku 
blíže k ohni. Právě jsme natáhli jeden proud, když do lesa 

Družstvo žen a trenéři na jedné z letošních soutěží 

Sbor dobrovolných hasičů Češnovice v akci 
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dorazili i profesionální hasiči z Českých Budějovic. Viděli, 
že češnovičtí hasiči mají věc již pod kontrolou, proto jen 
doporučili celé místo důkladně prolít vodou, a ani se zásahu 
neúčastnili. Vlastní hašení nebyl žádný problém. Technika 
běžela spolehlivě, ze soutěží dobře vycvičení hasiči s ní 
zacházeli bez problémů. Asi po dvaceti minutách byla i 
poslední jiskřička uhašena. Pak už jen zbývalo sbalit 
techniku, vrátit se do vsi a pověsit hadice na sušák. 

Večer se všichni zasahující hasiči sešli v místní 
hospodě, kam je příspěvkem na občerstvení pozvala paní 
starostka. V průběhu večera došlo k zhodnocení zásahu a 
vzpomínalo se na podobné akce hasičů z minulosti. 

 
Jiří Kubašta, člen SDH Češnovice 

 
 
 

 

KULTURNÍ A SPOLEČENSKÝ ŽIVOT V OBCI 
 

Z Pištína na Euro 2004 (z vyprávění Petra Čečky a Zdeňka Jaroše) 
V létě letošního roku se v Portugalsku uskutečnilo 

mistrovství Evropy v kopané. Protože se na šampionát 
kvalifikoval i český národní tým, vypravil se do Portugalska 
velký počet českých fanoušků, kteří si nechtěli nechat ujít 
tento mimořádný sportovní zážitek. Mezi nimi byli i Zdeněk 
Jaroš, pištínský patriot a fanoušek místního fotbalového 
klubu a Petr Čečka, který za Praktic FC Pištín nastupuje. 

Na Euro naši vyslanci vyrazili vybaveni 
vstupenkami na všechny tři 
zápasy českých 
reprezentantů ve skupině a 
jejich případné další utkání 
ve čtvrtfinále. Cestovali po 
vlastní ose, autem spolu 
s dalšími dvěma kamarády. 
Na dlouhou cestu a 
čtrnáctidenní pobyt 
v přímořském kempu se 
před odjezdem řádně 
vybavili a automobil 
Renault Kangoo, kterým 
cestovali, naplnili 
proviantem, ošacením a 
zejména dostatečnou 
zásobou tekutin na zajištění 
pitného režimu. 

Na cestu se naši 
cestovatelé vyjeli v sobotu 12.6. v podvečer a po zdolání asi 
pěti tisíců kilometrů dorazili v pondělí 14.6. ráno do 
portugalského města Aveiro, ležícího na pobřeží Atlantického 
oceánu, které bylo také dějištěm prvních dvou zápasů naší 
reprezentace. 

Kemp nedaleko města, který se stal na dva týdny 
dočasným domovem našich fanoušků, byl už částečně 
zaplněn dalšími českými fanoušky, jejichž počet se na 
začátku šampionátu neustále zvyšoval až dosáhl okolo 
tisícovky Čechů. 

Během doby mezi jednotlivými zápasy, kterou 
většina fotbalových fanoušků trávila zejména v příjemném 

prostředí kempu, si naši zástupci užívali portugalského 
slunce, které někdy až nepříjemně pálilo, často se vrhali do 
vln Atlantiku na nedaleké pláži, ale zejména se věnovali 
vydatnému a potřebnému doplňování tekutin, při kterém se 
spřátelili s dalšími fanoušky z různých koutů naší vlasti. 

Dny, ve kterých se odehrával některý ze zápasů naší 
reprezentace měly jiný, o něco hektičtější průběh. Už od rána 
se naši fanoušci připravovali a nemohli se dočkat až začne 

zápas. Ve velkých skupinách 
s ostatními Čechy odjížděli 
s dostatečným předstihem 
k ještě zavřeným branám 
stadiónu. Několik hodin před 
zápasem procházeli ulicemi 
města, skandovali a zpívali 
bojové a oslavné chorály, které 
pak naplno rozezněly až 
desetitisícové sbory českých 
diváků během zápasů našeho 
týmu. Vlastní utkání, zejména 
to proti Nizozemsku, pak 
zanechala podle slov našich 
fanoušků v každém hluboké 
zážitky. Stejně tak následné 
řádné oslavy každého úspěchu 
našich fotbalistů. 

Na zpáteční cestu se 
naši vyslanci vydali hned po skončení čtvrtého zápasu našich 
reprezentantů. Po 26 hodinách jízdy dorazili zpět do vlasti. 

Velká řada příhod, které naši vyslanci během pobytu 
v Portugalsku zažili, je v jejich podání velmi zábavných, ale 
zde, bohužel, jen těžko publikovatelných. Nezbývá proto než 
případným dalším zájemcům přát, aby stejně příjemné pocity 
zažili na vlastní kůži na příštím podobném podniku, kterým 
by mohlo být už mistrovství světa v roce 2006. 
 

Václav Kubašta 

Naši vyslanci na Euru 2004 v Portugalsku 
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INFORMACE O OBECNÍM ÚŘADU 
Kontakt Pracovníci 

Adresa: Obecní úřad, Pištín č. 33, 373 46 Pištín Starostka: Jana Božovská, tel. 606 880 587 
Tel. / fax: 387 983 004 Referentka: Radka Modrová 
E-mail: pistin@volny.cz Účetní: Ing. Marta Kubaštová 
    

Úřední hodiny 
V Pištíně pondělí : 14 – 18 hodin  V Češnovicích úterý : 17 – 19 hodin  
 úterý – pátek : 8 – 12 hodin   (jde o úřední hodiny starostky) 

 
Služby pro občany 

V Pištíně  V Češnovicích  
Tiskopisy: ohlášení drobné stavby, stavební povolení, přiznání k dani z převodu nemovitostí, apod. 

lze vyzvednout osobně, objednat telefonicky 
Další služby: pořízení výpisu z trestního rejstříku 

přihlášení k trvalému pobytu 
úřední ověření podpisů a listin (30 a 20 Kč) 
přidělení čísla popisného 
povolení ke kácení stromů 
podávání stížností 
podávání informací 
kopírování (pro občany obce do 10 ks zdarma) 
nahlížení do map katastru obce 
nahlížení do územního plánu  
provozování hřbitova 
prodej hrnků s motivem obce a videokazet 
natočených o obci 

nahlížení do katastrálních map 
identifikace pozemků 
ověření listin a podpisů 
tiskopisy 
 
 
 
 
 

Tělocvična: pondělí 20,00 – 21,00 hod: kalanetika 
 čtvrtek 19,30 – 20,30 hod: aerobic 

 
 
 
 
 

 
 
 

Na obecní úřad se můžete také obracet se svými 
problémy z různých oblastí např. sociální a dotazy na 
aktuální znění zákonů, kompetence pověřených 
úřadů, krajských úřadů, telefony na různé odbory 
těchto úřadů i dalšími starostmi, které Vám, pokud 
to bude v našich silách, rádi pomůžeme vyřešit. 


